
Protokół Nr VI/2011
z obrad VI  zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 30 marca 2011 r.

Przewodniczący Rady Gminy – p. Feliks Mikulski – otworzył obrady VI zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.
Obecnych radnych – 15.
Przewodniczący Rady Gminy przywitał radnych, Wójta Gminy z pracownikami Urzędu, radnego 
powiatowego, mieszkańców. 
Obrady odbyły się w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu o godz. 16-tej i trwały do godz. 18-
tej.
Pan Feliks Mikulski – przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) zamiany nieruchomości położonej w Piekle Dolnym obręb Piekło Górne wchodzących w 
skład gminnego zasobu nieruchomości. 
2) nadania imienia Szkole Podstawowej w Pomlewie .
3) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Przywidz na 2012 rok środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
4) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 rok.

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad.
Wójt Gminy – p. Marek Zimakowski -  wnioskował o wycofanie z porządku obrad punktu  5.1)- 
dot. projektu uchwały  w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Piekle Dolnym obręb Piekło 
Górne wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości. 
Radni uwag nie wnieśli.
Jednogłośnie przyjęto w/w porządek obrad.
ad.2.b. Radni bez uwag przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy.
ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
Pan Marek Zimakowski -   na sesję Rady Gminy przybyli dzierżawcy Ośrodka Zdrowia w 
Przywidzu . Przybliżą funkcjonowanie Ośrodka.
Pan Jakub Mowiński -  jest właścicielem firmy MEDICAL . Jest specjalistą – neurologiem. 
Pani Leokadia Rembiasz -  przedstawiciel firmy MEDICAL.  Firma MEDICAL świadczy usługi od 
marca 2009 r. Ośrodek Zdrowia został przejęty w wyniku konkursu ogłoszonego przez ówczesnego 
Wójta . Firma świadczy usługi w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej  tj. pielęgniarki 
środowiskowo- rodzinnej, pielęgniarki szkolnej, położnej środowiskowo- rodzinnej oraz 
ambulatoryjnej opieki specjalistycznej. Działają 2 poradnie specjalistyczne tj. Poradnia 
ginekologiczno -  położnicza i kardiologiczna. Dodatkowo w ramach podstawowej opieki 
medycznej, cyklicznie raz na miesiąc przyjmują lekarze specjaliści: dermatolog, laryngolog, 
neurolog. W tej chwili z usług korzysta 3.500 pacjentów. Pracuje 3 lekarzy w systemie rotacyjnym. 
W/g wytycznych NFZ  na 1 lekarza powinno przypadać 2750 pacjentów. Normy są spełnione. Poza 
działalnością podstawową 2 razy w miesiącu można skorzystać z badań USG oraz 2 razy w 



tygodniu jest pobór materiałów. Następnie p. Rembiasz przybliżyła dane statystyczne . Średnio 
miesięcznie przyjmuje się 1.200 pacjentów, tj. ok. 60 dziennie.  W sezonie letnim dużo przyjmuje 
się letników. 
W ofercie konkursowej firma MEDICAL była zobowiązana do wykonania szeregu prac . 
W związku z tym firma korzystała z preferencyjnych warunków dzierżawy. Prace, które wykonano 
to min. utwardzenie części parkingu dla pacjentów,  wykonano naprawę pokrycia dachowego na 
budynku ośrodka, dokonano modernizacji i remontu kotłowni w przychodni i remontu Apteki. . 
Z piętra przeniesiono poradnię ginekologiczną . Łączny koszt nakładów wyniósł – 243.000 zł. 
W ub. tygodniu podpisano z Panem Wójtem aneks do umowy, gdyż minął okres preferencyjny i 
będziemy płacić normalną stawkę czynszu wg. stawek uchwalonych przez Radę Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy są pytania?
Wiceprzewodniczący Rady – p. Robert Deja -  na komisji społecznej, oświaty i sportu koledzy z 
komisji mieli pytania do firmy MEDICAL. Może teraz zgłoszą, aby 2 razy Państwa nie wzywać. 
Radny Jarosław Labuda -  to nie są pytania na  sesję. 
Wójt Gminy -  w uzupełnieniu dodał, że na spotkaniu rozmawiano o jakości świadczonych usług, 
funkcjonowaniu Apteki. Podpisano Aneks do umowy. 
Ewa Waloch -  mieszkaniec Borowiny – osoby niepełnosprawne korzystają z usług przychodni. 
Wejście z chodnika do przychodni jest niedostosowane dla osób niepełnosprawnych. Poręcz jest 
przy schodach. Natomiast nie ma jej przy schodach od chodnika. 
Pani Leokadia Rembiasz -  przyjrzymy się temu problemowi i wspólnie z p. Wójtem podejmiemy 
decyzję. 
Radna Maria Ścibek -  na jaki okres podpisano Aneks do umowy?
Pani L. Rembiasz – na 15 lat  licząc od 2009 r.  Przez 2 lata MEDICAL płacił  preferencyjne stawki 
dzierżawy . Obecnie płacimy stawkę komercyjną 
Wójt Gminy -    do momentu podpisania Aneksu, stawka wynosiła ok.250 zł miesięcznie, obecnie 
ok. 6,5 tys. zł miesięcznie.
P. Leokadia Rembiasz -  a do tego dochodzą jeszcze koszty dzierżawy wyposażenia. 
Pani Grażyna  Ropela – sołtys Michalina -    jak funkcjonuje poradnia kardiologiczna? 
P. L. Rembiasz -   do 2013 roku poradnia będzie. 
P. Robert Deja -  był z dzieckiem do pobrania krwi w Ośrodku Zdrowia. Zdarzyło się tak, że nie 
było młodej pielęgniarki  i nie było komu pobrać tej krwi. Otrzymał informację, że trzeba jechać do 
Gdańska do ETC. Gdy drugi raz był z dzieckiem w Ośrodku Zdrowia, była ta pielęgniarka  i 
pobrała krew od dziecka. Na przyszłość, aby takich sytuacji nie było.
P. L.Rembiasz -   pobieranie krwi u dziecka małego jest specyficzne. Nie każdy daje sobie radę z 
pobieraniem krwi u dziecka. Mogę zwrócić uwagę, żeby pielęgniarki pobierały krew od dzieci bez 
względu na wiek.    
Pan Wojciech Etmański -  Radny powiatu Gdańskiego – ile wynosi dzierżawa 1m2 . 
P. Leokadia Rembiasz -  za 1m2    czynszu płacimy  14 zł. 
Radny Eustachy Kalinowski -  apelował, aby w Aptece było osobne łącze telefoniczne. 
P. Leokadia Rembiasz -  nie widzi żadnego problemu. Może być osobne łącze telefoniczne. 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy Apteka będzie czynna w sobotę. ?
P. L. Rembiasz -  problem został poruszony podczas ostatniego spotkania w Urzędzie Gminy. 
Problem się pojawił..  Wcześniej nie było takiej potrzeby.  Podyktowane jest to warunkami 
ekonomicznymi. Będziemy chcieli na okres próbny otworzyć Aptekę w sobotę, chcemy zobaczyć 
czy to zda rację bytu. Najprawdopobnie otworzymy Aptekę w sobotę na okres wakacyjny. 
Przychodnia w sobotę nie pracuje. 
Innych pytań nie zgłoszono.

Wójt Gminy – na sesję przybył przedstawiciel firmy, która będzie realizowała z gminą   projekt 
internetu szeroko-pasmowego. Jest dyrektorem w firmie SPRINT. 
Pan Maciej Wiśniewski –  Projekt dotyczy gminy w sensie zaangażowania. Mieszkańcy będą mieli 
możliwość korzystania z usług internetu szerokopasmowego . Projekt jest inicjatywą prywatną . 



Beneficjentem i firmą realizującą projekt jest Biall Net. Jest to firma działająca na obszarze 
Trójmiasta. Firma planuje wyjście z usługami poza teren Trójmiasta i budowę sieci o charakterze 
regionalnym, międzygminnym: gm. Przywidz, Kolbudy i Trąbki Wielkie, częściowo Gm. Żukowo i 
gm. Pruszcz Gdański. Łączny zakres sieci ok. 100 km. Projekt będzie składany w konkursie 
organizowanym przez Urząd Marszałkowski. Składanie wniosków do 7.05. W ramach tego projektu 
pobudowane będzie  ok. 100 km światłowodu, które będą zakończone punktami dystrybucyjnymi 
Takich punktów będzie ok. 30. Będzie można postawić maszty i z tych masztów będą mogli 
korzystać lokalni działający operatorzy. Projekt będzie  miał charakter szkieletu sieci 
dystrybucyjnej. Operator, który zrealizuje ten projekt będzie zarabiał nie na usługach, ale na 
udostępnianiu tej sieci innym operatorom, którzy lokalnie świadczą usługi albo takie usługi zechcą 
świadczyć. Brak dostępu sieci światłowodowej, która dochodzi do użytkownika końcowego, 
ogranicza świadczenia usługi . Brak dostępu do szerokopasmowego internetu zamyka drzwi do 
otwierania biznesu. Perspektywa realizacji tego projektu to 2-3 lata. Aby sieć zaplanować potrzebna 
jest informacja na temat realnego zapotrzebowania na te usługi. W 100% nie pokryje firma 
kosztów. 50% ma być dofinansowania z Unii Europejskiej. Przekazaliśmy do gminy ankiety, które 
zostały rozdysponowane. Informacje powinny spłynąć z sołectw w terminie 1 tygodnia. Gmina 
finansowo nie dokłada swoich środków. 
Pytania
Radna Maria Ścibek – Państwo budujecie sieć a później oddajecie operatorowi. Kto będzie pobierał 
opłatę?
Pan Michał Wiśniewski -  założeniem tego przedsięwzięcia jest zwiększenie jego dostępności. 
Internet ma być tańszy i lepszy. Ma być alternatywną siecią do sieci TP. Przedstawiciele TP byli u 
Państwa w gminie i nie wykazali zainteresowania inwestycją. 
Wójt Gminy -  dodał, że TP jest zainteresowana zyskiem. Nie działają w tym obszarze, tylko na 
zachodniej ścianie województwa. 
Innych pytań nie zgłoszono.

ad.3. Wójt Gminy -  przedstawił informację  z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym . ( w zał.)

Przewodniczący Rady Gminy -   poinformował, że od Wójta Gminy wpłynęły 2 informacje. Są to 
odpowiedzi na wniosek radnej Justyny Grzywacz- Olszewskiej i radnego Roberta Deja. Dotyczą 
budowy chodnika w Borowinie  i przebudowy skrzyżowania drogi wojewódzkiej Nr 221 Gdańsk – 
Kościerzyna z drogą powiatową nr 1933 G Przywidz – Egiertowo wraz z budową zatok . Do 
Przewodniczącego Rady Gminy wpłynęło pismo od Wojewody Pomorskiego dot. wyjaśnienia 
sprawy mandatu radnego Jarosława Labudy. Od Wójta wpłynęło pismo dot. powołania 
koordynatora imprez gminnych. Wniosek w tej sprawie zgłoszono na posiedzeniu komisji 
społecznej, oświaty i sportu. 
Następnie odczytał pismo Wójta Gminy w sprawie przyśpieszenia procedur powołania Straży 
Gminnej  ( w zał.).
Pisma są w biurze rady i radni mogą się z nimi zapoznać. 

ad.4. Radni nie zgłosili interpelacji.

ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1) nadania imienia Szkole Podstawowej w Pomlewie.

Pani Grażyna Kłęk – sekretarz gminy -  przedstawiła uzasadnienie do uchwały . ( w zał.)
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu  do projektu 
 w/w uchwały była pozytywna. 
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał uchwałę w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej 
w Pomlewie. Następnie poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 



Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr VI/19/2011).

2) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Przywidz na 2012 rok środków 
stanowiących fundusz sołecki.

P. Grażyna Kłęk -  odczytała uzasadnienie do uchwały. ( w zał.)
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna.
Radni pytań nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  w 
budżecie Gminy Przywidz na 2012 rok środków stanowiących fundusz sołecki. Poddał pod 
głosowanie w/w uchwałę.
Przy 15 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr VI/20/2011).

3) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 rok.
Pani Barbara Borowska – skarbnik gminy -  odczytała uzasadnienie do w/w uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili.
Opinia komisji gospodarczej do w/w uchwały była pozytywna. 
Pan Feliks Mikulski  -  odczytał uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 rok.
Poddał pod glosowanie w/w uchwałę.
Przy 15 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr VI/21/2011) 

ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Wojciech Etmański – Radny Powiatu Gdańskiego -  wypowiedział się odnośnie powołania 
Straży Gminnej, ponieważ rozmawiał z wieloma osobami  i są przeciw. Z tego względu, że mamy 
doświadczenie z poprzednich kadencji. Policję nasyłano na mieszkańców. Uważa, że Straż Gminna 
może być wykorzystywana w jeszcze większym stopniu. Rozmawiał z Policją, pytając czy Straż 
Gminna wpłynie na zwiększenie bezpieczeństwa i utrzymanie porządku. Odpowiedzieli – po co 
straż? Apelował do radnych o rozwagę przy podejmowaniu decyzji o powołaniu Straży Gminnej. 
Wspomniał o sytuacji w Żukowie. Po kilku kadencjach Straż Miejska zaogniła  sytuację w 
Żukowie, co było jednym z powodów odwołania burmistrza. Przypomniał, że jeśli chodzi o 
bezpieczeństwo mieszkańców, to Rada Gminy przekazała środki na zakup paliwa dla Straży 
Granicznej. Widać już Straż Graniczną na naszym terenie. Jeśli przekazałaby Rada środki na Policję
to ich troska o nasze bezpieczeństwo zwiększyłaby się. Jeśli chodzi o radary -  ogranicza się je. 
Wójt Gminy -  wspomniał, że poprzednie lata dla p. Etmańskiego były bolesne. Wiele spraw było 
związanych z interwencją Policji, co powoduje, że człowiek staje się ostrożny. Na pewno każdy 
głos jest ważny i musi być brany pod uwagę. Wójt podał przykład, gdzie na zebraniu sołeckim 
pojawił się temat zagrożenia ze strony Straży Gminnej. Jeśli zakłada się, że Wójt  będzie 
nakierowywał Straż na mieszkańców, to na pewno to nie jest  dobry kierunek. Minęły 2 lata i nikt 
nie doznał  działań szkodliwych ze strony Wójta. Straż Gminna po to miałaby być, aby nas chronić. 
W przypadku naszej gminy mamy pseudo turystów, quady, czy ostatnio w Pomlewie rozjeżdżona 
droga. Myślimy nad tym, aby wprowadzić pozwolenia przy ładunkach wielogabarytowych na 
drogach gminnych. Aby egzekwować zakazy, ktoś musi sprawdzić, czy dany podmiot ma na to 
zgodę. Bezpieczeństwa nam nie zapewni Straż Gminna ani Policja. Budynki gminne w weekendy 
czy świeta nie są chronione. Uważam, że gmina w pewnych miejscach powinna mieć monitoring. 
Doszło do dewastacji szkoły, powybijane szyby. Policja doszła do sprawców.  Pojawiają się 
bezpańskie psy. 
Firma w 2009 r. robiła pomiar prędkości poza godzinami szczytu. Wójt przedstawił wyniki 
pomiarów prędkości  oraz liczbę samochodów, które przekroczyły dozwoloną prędkość (70km/g)
na trasie Jodłowno- Trzepowo:
Jodłowno – 190 samochodów, Pomlewo- 57, Przywidz – 108, Trzepowo- 145. Pomiary były 
robione w godz. 11-15-tej.
Następnie Wójt podał przykłady nagannych zachowań np. na festynie gminnym. Wezwana Policja 
przyjechała i odjechała, a z awanturującą osobą musiał poradzić sobie p. Borkowski. My nie mamy 



uprawnień, aby kogoś zatrzymać, wylegitymować. Można odejść od tematu Straży Gminnej, ale kto 
te zadania będzie wykonywał? Nie chodzi tutaj, aby straż chodziła po podwórkach, bo takie glosy 
się słyszy. Straż Gminna może być jednostką organizacyjną poza Urzędem, ale może być w 
Urzędzie i podlegać Wójtowi. Nie jest możliwe, aby straż nękała mieszkańców. Na początek 
planujemy 1,5 etatu do prostych czynności zabezpieczających. Podczas dyskusji o straży radni nie 
powinni podkręcać emocje.  Policja w weekendy działa dwuosobowo w Kolbudach. Zabezpiecza 
mecze. Kto  ma dbać o nasze bezpieczeństwo? Nie można podkręcać atmosfery, mieszkańcy 
poprzez radnych decydują co u nas się dzieje. 
Radny Sławomir Plichta -   po rozmowie z mieszkańcami Pomlewa – 95% jest przeciw powołaniu 
straży. Argumentowali to, tworzeniem nowych stanowisk pracy, że gminy są bogatsze a nie mają 
straży. Proponował, aby w okresie letnim dodatkowo zatrudnić policjanta, tylko trzeba mu 
zapewnić nocleg i wyżywienie. Takie rozwiązanie  stosowano poprzednio w naszej gminie. Jeśli nie 
przekonam mieszkańców o słuszności powołania straży, będę glosował przeciw.
Wójt Gminy -  Informacja o powołaniu straży przekazywana dla mieszkańców powinna być 
rzetelna. Nie ma możliwości zatrudnienia policjanta w sezonie. 
Radny Eustachy Kalinowski -  stwierdził, iż najlepszym miernikiem opinii publicznej jest zebranie 
wiejskie. Mieszkańcy Jodłowna wręcz domagają się powołania straży gminnej. 
Radna Maria Ścibek -  Mieszkańcy powinni się wypowiedzieć. Przed sesją otrzymała telefon od 
mieszkanki, że jest przeciw powołaniu straży gminnej. Proponuje stworzenie jakiejś formy 
wypowiedzi dla mieszkańców.  Nasza gmina ma ok.120 km. W jaki sposób zabezpieczy się  1,5 
etatem teren gminy? Czy to jest możliwe?  Jakie są koszty, radni chcą wiedzieć. Jeśli będę miała 
przekonanie o słuszności i będę znała koszty, zagłosuję „za”, ale proszę dać możliwość 
wypowiedzenia się mieszkańcom. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o wyliczenia, informacja została przekazana radnym. 1,5 etatu – to jest 
podstawowy skład. Oczywiście nie musi być straży gminnej, ale w momencie gdy coś się wydarzy 
do kogo będziemy mieli pretensje. Inne gminy nie wchodzą w te tematy i w wiele innych np. solary. 
Jesteśmy jedyną gminą w powiecie, która w ten temat weszła. Sprawy niepopularne nie rusza się. 
Gminy zajmują się podstawowymi potrzebami mieszkańców takich jak: wodociągi, drogi itd. Jeśli 
chodzi o sprawy finansowe, to do gminy mogą wpływać środki w wysokości 60 tys. zł miesięcznie. 
Radny Sławomir Plichta -  Policja często nas odwiedza i jeśli dzwonimy, to przyjeżdża. Jeśli chodzi 
o picie alkoholu koło sklepu, tu również przyjeżdża Policja i mandaty wystawia. 
Pan Ronowicz – mieszkaniec Przywidza -  uważa, że aby móc coś ocenić  trzeba dać szansę próby 
powołania straży gminnej. Chronienie piratów drogowych jest błędem. 
Wojt Gminy -  chodzi o to, abyście Państwo byli przekonani co do wiedzy jaka jest niezbędna, aby 
ocenić temat. Wójt podsuwa tylko pomysł, jak działać, aby było inaczej. Decyzji niepopularnych 
samorządy nie podejmują. 
Radny Robert Deja -  proponuje zwołanie zebrań sołeckich, na których omawiano by sprawę 
powołania straży gminnej. Informację o straży gminnej, którą przedstawił radnym Wójt, należy 
uzupełnić o brakujące dane takie jak: zakup samochodu, pomieszczenie itd.
Wójt Gminy -  przy powołaniu straży Rada uchwala statut, czyli taki przewodnik.
Jeśli chodzi o zebrania sołeckie, ja mogę jeździć, ale jeśli chodzi o pracowników Urzędu, jest 
regulamin, który zabrania pracy pracownikom samorządowym po godzinach . Nie chodzi tutaj o złą 
wolę, ale gdy coś się stanie z pracownikiem, to Wójt odpowiada. 
Radny Teodor Formela -  przypomniał o posiedzeniu komisji gospodarczej w dniu 27.04. o godz. 
11-tej . Zaprosił radnych na spotkanie. 

ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.
Radna Maria Ścibek – Pan Wójt w swoim sprawozdaniu przedstawił, że odbyło się spotkanie  z 
przedstawicielem LIDL -a.  Co to spotkanie miało przyszłościowo znaczyć. Różne słuchy chodzą. 
Czy jest prawdą, że na terenie gminy powstanie jakiś supermarket?  Co z naszymi małymi 
sklepami?
Wójt Gminy -   moim zadaniem jest ściąganie do gminy inwestorów. Jeśli pojawia się jakaś 



możliwość, to badamy na ile ona jest możliwa. LIDL szuka terenów pod budowę marketu. Nie 
wiadomo czy pojawi się jeszcze. Natomiast prowadził rozmowy z prywatnymi właścicielami 
działek. Jeśli mamy tereny własne, to dobrze jest porozmawiać z inwestorem. Lepiej czerpać 
korzyści jako gmina. Rozmowa z LIDL-em dotyczyła inwestycji. O wyniku rozmów dowiemy się 
za 2-3 tygodnie. Myśleliśmy o lokalizacji w Pomlewie. Podobno w Przywidzu Biedronka ma 
wykupioną działkę. Jeśli chodzi o teren prywatny, gmina nie może zablokować takiej inwestycji. 
Pani Justyna Sliżewska – mieszkanka Przywidza-  kto z radnych uczestniczył  w rozmowach z 
przedstawicielem LIDL-a?
Wójt Gminy -  na spotkanie zaproszony był Przewodniczący Rady Gminy, pracownicy Urzędu 
Gminy, radni p. Labuda i p. Galikowski.
Pani Justyna Sliżewska -  dlaczego p. Radny Labuda i p. Galikowski ?  Dlaczego nie pozostali 
radni?
Wójt Gminy -  akurat byli przy rozmowie, kiedy pojawił się ten temat. Była to tylko rozmowa 
ogólna, nie wymagała  szerokiego udziału. Więcej szczegółów można uzyskać w momencie 
podpisania umowy, gdyby do takiej doszło. Podatek od nieruchomości wpływał by do Urzędu. Ok. 
20 osób znalazło by pracę. 
Radna Maria Ścibek -  czy bierze Pan Wójt pod uwagę sytuację małych sklepów, gdy pojawi się na 
naszym terenie super market? Ile tam ludzi straci pracę? W zamian za to, co ci ludzie dostaną.? To 
jest społeczny aspekt.  Tę sprawę również należy rozważyć. Inne kraje chronią swoich rodzimych 
sklepikarzy. 
Wójt Gminy -  taka sama sytuacja ze strażą gminną- ja proponuję, wyrok wcześniej wydany niż 
pojawiła się informacja. W przypadku naszych sklepów – LIDL nie musi budować na działce 
gminnej, może budować na działce prywatnej.  Nikomu nie zagrażam. Nie ściągam na siłę 
inwestorów, aby komuś szkodzić. Moim obowiązkiem jest rozmawiać z każdym, kto się pojawi z 
inwestycją. 
Radna Stanisława Holza -  pytała o pobór opłat za wodę przez sołtysów?  Sołtysi mogą pobierać 
podatek, ale za wodę nie mogą pobierać. Ma prośbę na przyszłość, aby w dzień rozliczania się 
sołtysów, wyznaczyć 1 okienko w banku dla sołtysów. 
Wójt Gminy -  uchwała Rady Gminy z roku 2006 informuje jakie podatki mogą sołtysi pobierać. Tu 
chodzi o podatki: od nieruchomości, rolny, leśny i podatek od psa, którego nie mamy. Opłaty za 
wodę mogą pobierać sołtysi, ale tylko na umowę-zlecenie. Pani jest radną i nie mogłaby Pani 
zbierać tej opłaty. Pobór opłat za wodę nie może być zbierany w formie inkasa. 
Radca prawny – w uzupełnieniu dodał, że sołtys może prowadzić pobór opłat za dostarczenie wody 
na rzecz Gminy tylko na podstawie umowy-zlecenia tj. Stosunku cywilnoprawnego. Nie ma 
podstaw by pobór opłat za wodę był dokonywany na zasadzie inkasa, tak jak w przypadku 
podatków. Będąc sołtysem, może Pani pobierać te opłaty  na podstawie umowy cywilnoprawnej, ale 
nie może być Pani jednocześnie radną. 
Pani Barbara Borowska – skarbnik gminy -  pobór opłat za wodę nie może być tak jak do tej pory 
na zasadzie umowy o dzieło, gdyż pobór za wodę nie jest żadnym dziełem. Może to być tylko na 
zasadzie umowy-zlecenia, gdzie są pobierane wszystkie składki ZUS-u. W przypadku, gdy 
większość sołtysów jest rolnikami, nie osiągacie najmniejszego wynagrodzenia, w tym przypadku 
są wszystkie składki ZUS. W takiej sytuacji- czy to jest opłacalne?
Radny Eustachy Kalinowski -  w informacji Wójt wspomniał o INPOSCIE. Przestrzegam przed tą 
firmą, kierując się opinią mieszkańców Jodłowna, gdzie mieszkańcy korzystają z usług tej firmy w 
Kolbudach. Są niezadowoleni, bo  80% osób po dokonaniu wpłat, otrzymywali upomnienia. To tak 
jak łańcuszek, są niewypłacalni. Mają  problemy finansowe. Zwracam uwagę na gościa, który 
reprezentuje INPOST. Nie wiem czy o tym samym mówimy. Niech się ta osoba przedstawi, 
wylegitymuje. Dlaczego mówię o INPOSCIE, doszły słuchy, że lokum ma mieć po banku, jak się 
wyprowadzi z budynku Urzędu Gminy. Staniemy przed problemem utworzenia kasy w Urzędzie 
Gminy. Poza tym jak chcemy straż powołać, to musi mieć też gdzieś lokum. 
Zwrócił się do Przewodniczącego rady, aby w porządku obrad sesji wprowadzić punkt po 
sprawozdaniu wójta – dyskusja nad sprawozdaniem. 



Te pisma, które przedstawił Przewodniczący Rady są jawne i można je czytać na sesji.
Przewodniczący Rady Gminy -  można się zapoznać. Są w biurze Rady. Radni i mieszkańcy mogą 
zapoznać się z nimi.
Radny Teodor Formela -   poparł  wypowiedź  Przewodniczącego . Gdyby radni swoje obowiązki 
wykonywali rzetelnie, to na sesjach nie mielibyśmy problemów. Radni nie czytają protokołów z 
sesji, z posiedzeń komisji.
Radny Robert Deja -  wnioskował o wykonanie połączenia ulicy Chabrowej z ulicą Łokietka w 
Przywidzu. Część tej drogi jest na prywatnym gruncie. Bardzo często zdarza się, że kurierzy pytają 
się o drogę jak dojechać pod wskazany adres na ulicę Chabrową. 
Następnie zgłaszał ponownie zdemontowanie schodów, które są przy chodniku idąc w kierunku 
ulicy Słonecznej. 

– odnośnie danych osobowych. Podał przykład, że gdyby napisał pismo do Rady Gminy, to 
nie życzyłby sobie, aby to pismo odczytywane było na sesji.  Pisma są w biurze rady i 
można się z nimi zapoznać.

Wójt Gminy -  jeśli najpierw będę musiał zasięgać opinii, czy ja mogę się z kimś spotkać to będzie 
zaprzeczeniem zarządzania. Oczywiście Rada jest organem stanowiącym, Wójt wykonawczym, ale 
pewne decyzje muszę sam podejmować. Jeśli będę musiał zasięgać opinii, kierować się emocjami, 
to na pewno będzie powrót do tego co było. Pojawi się ostrożność, lepiej nie działać, bo można się 
komuś narazić. O LIDL-u  dowiedziałem się jako jeden z ostatnich. Informacje krążyły w terenie. 
W przypadku INPOST-u , nie wiem czy to jest dobre czy złe. Nie znam wielu osób, szczególnie 
osób spoza gminy. Umowę podpisuje się z firmą, a nie z osobą, która się zjawi. Panie radny 
Kalinowski, gdyby ktoś przeczytał protokół w internecie, gdyby pojawiło się nazwisko, to jest 
podejrzenie o lobbowanie.  Musimy być ostrożni w słowach, bo gdy oceniamy już kogoś 
potencjalnego inwestora na naszym terenie , to może pojawić się zarzut, że my już kogoś 
wykluczamy. Wolny rynek decyduje o tym, kto jest lepszy. Jeśli chodzi o firmy zewnętrzne, moim 
obowiązkiem jest, aby rozmawiać. Jeśli firma nie będzie miała wzięcia na rynku, to się wycofa, ale 
póki co my możemy mieć z tego pieniądze. Jeśli miałbym Radę informować wcześniej z kim mam 
się spotkać o czym rozmawiać, to będzie zaprzeczeniem tych ról jakie mamy wypełniać. 
Pan Brunon Hopa – sołtys Nowej Wsi -   pytał komu służy świetlica w Nowej Wsi. Chętnie 
zrobiłby w świetlicy zebranie wiejskie, bo szkoła jest zamknięta. Gdzie mieszkańcy maja się 
spotykać?
Radny Józef Kaźmierczak  - dyrektor szkoły w Nowej Wsi -   szkoła zawsze może być otwarta  dla 
mieszkańców. 
Pan Brunon Hopa -  ale na zebrania wiejskie jest świetlica. Chciałby jako sołtys w każdej chwili 
mieć dostęp do świetlicy.
Wójt Gminy -  w świetlicy są komputery i musi być pracownik, aby nadzorować je. Osoba jest na ½ 
etatu zatrudniona. Szkoła ma bardzo dobre warunki na zebrania i zawsze jest otwarta dla 
mieszkańców. Do tej pory nie było z tym problemu.   Może Pan porozmawiać z osobą, która 
odpowiada za świetlicę. Czy rozmawiał Pan z osobą, która obsługuje świetlicę?
Pan Brunon Hopa  -  nie rozmawiałem z tą Panią o udostępnienie świetlicy. 

ad.8. Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady VI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, 
dziękując wszystkim za przybycie.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 




